
PROTOKÓŁ NR III/18 

z III Sesji Rady Gminy Kobylanka 

odbytej w  dniu  20.12.2018 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Kobylanka 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołów z sesji: z dnia 18.10.2018 r.,  22.11.2018 r.  i 30.11.2018 r.  

3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami zwłaszcza z wykonania uchwał 

przedstawione w formie pisemnej i ustnej, w tym informacja nt. bieżącej sytuacji finansowej. 

4. Informacje o działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu – projekt  nr 16/18.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Kobylanka oraz udzielenia bonifikaty – projekt nr  17/18. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 18/18. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 19/18. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości stawek 

procentowych od jednorazowych opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności – projekt nr 20/18. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023 – projekt nr 21/18. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 – projekt nr 22/18. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, 

pomoc rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób odjętych wieloletnim 

programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – projekt nr 23/18. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2019 – projekt nr  24/18. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie godnej ekspozycji wizerunku osób którym nadano tytuł 

honorowego obywatelstwa Gminy Kobylanka – projekt nr 25/18. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylanka – projekt nr 

26/18. 

17. Odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania.  

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad.      

      

Ad. 1 

Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy p. Z. Drohomirecki o godz. 9.00 otworzył III sesję Rady Gminy 

Kobylanka. Przewodniczący Rady Gminy oświadczył, że zgodnie      z listą obecności aktualnie            

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności zał. Nr 1.  

W posiedzeniu udział wzięły następujące osoby: wójt gminy p. Julita Pilecka, sekretarz  p. Jolanta 

Kazberuk, skarbnik p. Bożena Hok oraz Sołtysi /przedstawiciele Rad Sołeckich  i mieszkańcy –  lista 

obecności zał. nr 2.  

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad projekt uchwały nr 25/18 

w sprawie godnej ekspozycji wizerunku osób którym nadano tytuł honorowego obywatelstwa Gminy 

Kobylanka – zał. nr 3. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie w obecności 14 radnych /Z. 

Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. 



Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. 

Stateczny, A. Stechnij/ - karta do głosowania zał. nr 4. 

Po przyjęciu wniosku porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołów z sesji: z dnia 18.10.2018 r.,  22.11.2018 r.  i 30.11.2018 r.  

3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami zwłaszcza z wykonania uchwał 

przedstawione w formie pisemnej i ustnej, w tym informacja nt. bieżącej sytuacji finansowej. 

4. Informacje o działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu – projekt  nr 16/18.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Kobylanka oraz udzielenia bonifikaty – projekt nr  17/18. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 18/18. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 19/18. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości stawek 

procentowych od jednorazowych opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności – projekt nr 20/18. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023 – projekt nr 21/18. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 – projekt nr 22/18. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, 

pomoc rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób odjętych wieloletnim 

programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – projekt nr 23/18. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2019 – projekt nr  24/18. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylanka – projekt nr 

26/18. 

16. Odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania.  

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad.      

Radna I. Rybarczyk poinformowała, że był projekt uchwały, który został wycofany do KRGiF 

zgodnie z § 40 statutu gminy. 

Radny K. Kleinowski poinformował, że był projekt wycofany.  

Radna I. Rybarczyk poinformowała, że jest niezgodność ze statutem gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały  nr 6/18 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości włączymy do porządku obrad bez 

opinii komisji. 

Radny K. Kleinowski poinformował, że nie mamy autopoprawki do budżetu, czy możemy 

uchwałę podjąć w  styczniu? 

Skarbnik  p. B. Hok poinformowała, że już termin minął.  Wojewoda wskazał termin do kiedy 

powinny być uchwały podjęte – do 10 grudnia. Teraz nie ma możliwości. 

Radny K. Kleinowski poprosił o skutki finansowe dotyczące projektu uchwały. 

Wójt poinformowała skutek finansowy – ubytek 150 002 zł. Planuje się, żeby nie był 

odczuwalny. Najważniejszą rzeczą jest obniżenie podatku dot. modernizacji gruntów. 

Radna Cz. Grabowska poinformowała, że należy zastanowić się nad innymi gruntami 9 

mieszkańcy mają problem  z innymi obiektami). 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę 5 min. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek dotyczący włączenia do porządku obrad 

projekt uchwały nr 6/18 w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 



W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie w obecności 14 radnych /Z. 

Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. 

Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. 

Stateczny, A. Stechnij/ - karta do głosowania zał. nr 5. 

Po przyjęciu wniosku porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołów z sesji: z dnia 18.10.2018 r.,  22.11.2018 r.  i 30.11.2018 r.  

3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami zwłaszcza z wykonania uchwał 

przedstawione w formie pisemnej i ustnej, w tym informacja nt. bieżącej sytuacji finansowej. 

4. Informacje o działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności 

przesyłu – projekt  nr 16/18.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Kobylanka oraz udzielenia bonifikaty – projekt nr  17/18. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 18/18. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 19/18. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości stawek 

procentowych od jednorazowych opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności – projekt nr 20/18. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023 – projekt nr 21/18. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 – projekt nr 22/18. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, 

pomoc rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób odjętych wieloletnim 

programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – projekt nr 23/18. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2019 – projekt nr  24/18. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – 

projekt nr 6/18. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylanka – projekt nr 

26/18. 

17. Odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania.  

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad.      

 
Ad. 2 

Wnioski do protokołów z sesji: z dnia 18.10.2018 r.,  22.11.2018 r.  i 30.11.2018 r.  

Protokół z sesji z dnia 18.10.2018 r. – brak wniosków. 

Protokół z sesji z dnia 22.11.2018 r.  

– wniosek radnej A. Ordon: str. 1 / powinno być „Alicja Ordon”. 

Protokół z sesji z dnia 30.11.2018 r.  

– wniosek radnej A. Ordon: str. 7 pkt. 3/ powinno być: „Radna A. Ordon poinformowała, że 

ogłoszenie o spotkaniu informacyjnym dot. zagospodarowania działki w obrębie geodezyjnym 

Bielkowa zostało umieszczone na prośbę pracownika Starostwa Stargardzkiego we wszystkich 

gablotach sołectwa Jęczydół. Ogłoszenie zawierało datę umieszczenia i nazwisko, imię osoby 

informującej (sołtysa Jęczydołu). 

- wniosek radnej I. Rybarczyk -  str. 3  pkt. 1/wniosek dotyczył nadawania honorowego obywatelstwa 

i upamiętniania. 

- wniosek radnej I. Rybarczyk – str. 4 pkt. 3 – dotyczy głosowania nad uchwałą /powinno być: „8 

radnych.” 



 

Ad. 3 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami zwłaszcza z wykonania uchwał 

przedstawione w formie pisemnej i ustnej, w tym informacja nt. bieżącej sytuacji finansowej. 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami przedstawiła wójt p. J. Pilecka – zał. nr 

6: 

„Sprawozdanie z działalności wójta w czasie między sesjami – 20 grudnia 2018 r. 

1. Spotkania z mieszkańcami, przedstawicielami organizacji itp. w różnych sprawach (łącznie 29 

spotkań w czasie 3 tygodni), rozwiązywanie bieżących problemów, spotkania                           

z pracownikami, korespondencja, praca nad budżetem, sprawy administracyjne. Do 10 

stycznia będą gotowe autopoprawki do projektu budżetu. 

2. Spotkania świąteczne – klub „Znicz”, wieczór kolęd w Kobylance, wigilia koła gospodyń         

z Morzyczyna, konkurs WIR. 

3. Spotkanie w SSOM – zapoznanie się z działalnością stowarzyszenia. 

4. Spotkanie konsultacyjne z przedstawicielami stowarzyszeń i organizacji w sprawie programu 

współpracy. 

5. Spotkanie z przedstawicielem PLK w sprawie punktów przesiadkowych i linii kolejowej. 

Prace, które od półtora roku nie mogły być uzgodnione z uwagi na brak dialogu, ruszają            

z miejsca, kończymy uzgadnianie projektu, by uzyskać pozwolenie na budowę. 

6. Spotkanie w Nadleśnictwie Kliniska w sprawie uzyskania prawa do dysponowania 

nieruchomością w związku z projektem budowy wodociągu do Gajęckiego Ługu. 

Uzgodniliśmy stawki za poszczególne etapy budowy oraz późniejszą służebność, prace 

projektowe mogą być kontynuowane. 

7. Spotkanie z przedstawicielami GDDKiA w tej samej sprawie – również doszło do 

porozumienia i uzgodnienia stanowisk, podpiszemy je w pierwszej połowie stycznia. 

GDDKiA pomoże nam w dostępie do terenu budowy drogi Niedźwiedź-Zdunowo, żebyśmy 

mogli wykonać naszą inwestycję. 

8. List intencyjny ze starostwa w sprawie drogi w Kunowie – jest wola powiatu, by rozpocząć tę 

inwestycję, czekamy na ustalenie terminu spotkania w tej sprawie. Odpowiadając na ten list 

skorzystałam z okazji, by zainicjować rozmowy ze starostwem w sprawie dwóch inwestycji: 

ciągu pieszo-rowerowego z Kobylanki do Reptowa oraz przejścia podziemnego przy 

likwidowanym przejeździe kolejowym na drodze do Cisewa. 

9. Podpisanie umowy o dofinansowanie campingu – wizyta u wicemarszałka J.Rzepy. Na 27 

grudnia zaplanowane kolejne, indywidualne spotkanie, będę się starała uzyskać pomoc 

finansową dla gminy. Podpisana została także umowa na dofinansowanie ul.Długiej, środki 

właśnie spłynęły na konto. 

10. Strzelnica w Jęczydole – spotkanie mieszkańców z panią starostą. Decyzja o braku 

rozstrzygnięcia konkursu i wypowiedzeniu umowy użyczenia klubowi strzeleckiemu 

„Legion”. Do 31 stycznia klub ma opuścić teren. 

11. Analiza różnych umów i spraw niezałatwionych – udane negocjacje z zainteresowanymi 

stronami (np. cena wynajmu mieszkania dla osoby uprawnionej do mieszkania socjalnego, 

uporządkowanie stanu prawnego sieci wodociągowej nieujawnionej na mapach,                       

a przebiegającej przez prywatny teren). Rozwiązywanie lub nieprzedłużanie umów 

niekorzystnych dla gminy (np. z firmą doradczą w kwestii funduszy europejskich, PODN, 

kancelarią Deloitte – efekty pracy tych podmiotów niewspółmierne do nakładów 

finansowych). 

12. Uwaga do opiniowania projektów uchwał – proszę przewodniczącego o zapoznanie się             

z procedurami i przestrzeganie zapisów statutu. Nie będę opiniować projektów pod presją 

czasu w sytuacji, kiedy nie są to projekty wymagające natychmiastowego działania.” 

Sytuacje finansową przedstawiła skarbnik p. B. Hok: 

Sytuacja finansowa na dzień 30.11.2018 r.: 



- dochody ogółem – wykonanie na dzień 30.11.2018 r. – 26 601 182,92 zł,  nie wykonano ( - 7 007 

736,06 zł), 

- dochody z majątku: plan - 4 131 999,04 zł, wykonanie – 533 730,70 zł, nie wykonano                         

(- 3 598 268,34 zł), 

- dofinansowanie do ul. Długiej –  1 268 058 zł 

- dochody  ze sprzedaży majątku – ok. 83 000 zł 

- dochody bieżące – wykonanie – 26 067 452,22 zł, nie wykonano – (- 3 409 467,72)  

- wydatki ogółem – wykonanie – 27 223 292,21 zł, nie wykonano (- 17 110 169,86 zł)  

- deficyt na dzień 30.11.2018 r. -  plan (-10 724 543 zł), wykonanie na 30.11.2018 r. – (- 622 109 zł),   

- podpisana umowa na  emisje  obligacji  - 9 800 000 zł 

- zadłużenie gminy: plan na 30.11.2018 r.  – 22 776 250,73 zł, wykonanie na 30.11.2018 r. – 

17 168 461,77 zł. 

Wójt poinformowała, że nie wyemituje wszystkich zobowiązań. Dług będzie jeszcze większy. 

Radna Cz. Grabowska podziękowała, za złożoną informację dotyczącą sytuacji finansowej. Czy środki  

przepadają dot. dofinansowania ul. Długiej i drogi Cisewo-Zieleniewo? 

Wójt poinformowała, że jeżeli chodzi o drogę Cisewo – Zieleniewo lasy mają część do wykonania i 

gmina część. Wnioski zostały złożone, ale czy mamy z tego korzystać. Co gmina zrobi tylko swoją 

część. Lasy nie kwapią się, aby to zrobić. Wiem, że planują to zrobić w 2020 roku. 

Radna Cz. Grabowska – miejmy nadzieję, że będzie to przełożone na rok czasu. Radna wyraziła 

obawę dotyczy zabezpieczenia środków w wysokości 330 000 zł. 

Wójt poinformowała na 99 %, że droga nie będzie  robiona. 

 

Sekretarz przedstawiła informację o realizacji uchwał. Zostało podjętych uchwał – 9, zrealizowanych -

9 – zał. nr  7. 

Radna A. Ordon poprosiła o stan realizacji na dzień przed sesją /szczegółowy zapis stanu realizacji/. 

 

Ad. 4 

Informacje o działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do biura rady : 

- wpłynęła opinia z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o projekcie uchwały budżetowej 

gminy Kobylanka na 2019 rok  i opinia o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy  Kobylanka na lata 2019-2030.  

- wpłynęła opinia wójta do projektów uchwał nr 25/18 w sprawie godnej ekspozycji wizerunku osób, 

którym nadano tytuł honorowego obywatelstwa Gminy Kobylanka oraz informacja dotycząca wydania 

opinii do projektu uchwały nr 26/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylanka. 

-wpłynęło pismo od Przewodniczącej Klubu Radnych „Razem dla Gminy” w sprawie pełnienia 

dyżurów przez radnych. 

- wpłynęło pismo  Klubu Radnych „Skuteczni  dla Gminy Kobylanka” w sprawie zmiany nazwy klubu 

na „ Porozumienie dla Kobylanka”. 

- wpłynęła odpowiedź na stanowisko Przewodniczącego Rady Gminy z dnia 30 listopada 2018 r. w 

sprawie usunięcia portretu Honorowego Obywatela Gminy Kobylanka z sali obrad Urzędu Gminy. 

- wpłynęło pismo dotyczące udziału przedstawicieli klubów  w komisji rewizyjnej oraz komisji  skarg 

,  wniosków i petycji. 

- wpłynęła z Urzędu Skarbowego Stargard analiza oświadczeń majątkowych p. M. Przysiwka – wójta 

Gminy Kobylanka oraz p. M. Ilnickiego – Przewodniczącego Rady Gminy Kobylanka. 

- wpłynęła oferta szkoleniowa dla radnych. 

- termin złożenia oświadczeń majątkowych upływa 21.12.2018 r. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania. 

Radny D. Dąbkowski – w związku z uczestnictwem w Powiecie czy była mowa odnośnie parkingu w 

Reptowie? 

Wójt – to był list intencyjny. 

Radny D. Dąbkowski – czy wie Pani o problemie przy szkole i przy kościele – dotyczy 

bezpieczeństwa. 

Wójt poinformowała, że problem bezpieczeństwa był zgłaszany wczoraj. 



Radny D. Dąbkowski – krzyżówka w Reptowie – nagminnie są parkowane auta. Prośba, aby chodnik 

odgraniczyć słupkami od drogi w celu bezpiecznego przejścia do szkoły. 

Radna D. Orzoł – na jakim etapie jest budowa punktów oświetlenia ulicznego wg projektu 

„Doświetlenie wsi w Gminie” – kiedy będą przetargi i jak przebiegają rozmowy z firmą ENEA – 

chodzi o punkty oświetleniowe w Morzyczynie. 

Radna I. Rybarczyk - jaki jest całkowity koszt budowy pomnika  niepodległości, od koncepcji, 

projektu, po  odlew, wykonanie, postawienie, wycinkę drzew ? 

Radny K. Kleinowski – na jakim etapie jest budowa szkoły w Kobylance? 

- Budżet z autopoprawką – do kiedy będzie złożony? 

Wójt – do 10 stycznia najpóźniej będzie przekazany do biura rady. 

Radny I. Siwiec – budowa szkoły w Kunowie. Poprzedni Wójt M. Przysiwek podpisał umowę o 

pozwolenie na budowę szkoły w Kunowie. Na jakim etapie jest realizacja tej umowy? 

- remont drogi powiatowej we wsi Kunowo. Czy zostały poczynione starania w sprawie remontu drogi 

powiatowej biegnącej przez Kunowo. 

Wójt – był list intencyjny w tej sprawie ze Starostwa.  Czekam na wyznaczenie terminu spotkania w 

tej sprawie. 

Radna Cz. Grabowska – była zapewniona wiatka dla dziecka z Cisewa, proszę o informację. 

Radny R. Stateczny – wykonanie przebudowy węzła cieplnego wraz z modernizacją pomieszczeń  

świetlicy wiejskiej w Bielkowie. Kiedy będzie realizowana inwestycja? 

- budowa chodnika w Bielkowie w  części finansowana przez sołectwo Bielkowo (kwota 

przeznaczona  - 19 063,28 zł realizacja inwestycji planowana jest z 2019 r. – czy i kiedy będzie 

realizowana inwestycja oraz czy też jest możliwe połączenie tej budowy z wykonaniem ścieżki pieszo-

rowerowej z miejscowości Kobylanka przez miejscowość Bielkowo. 

- skrzyżowanie dróg w miejscowości Bielkowo w kierunku miejscowości Jęczydół znajduje się 

przystanek autobusowy. Bezpieczeństwo dzieci dojeżdżających  autobusem do szkół jest zagrożone, 

słabą widocznością oraz zbyt nadmierną prędkością pojazdów – czy możliwe jest umieszczenie na tym 

skrzyżowaniu znaku drogowego w formie lustra, ewentualnie położenie progu zwalniającego? 

- przez ul. Łąkową w Bielkowie przejeżdża duża liczba samochodów, kierowcy dojeżdżający do pracy 

na teren JW. Zagrażając bezpieczeństwu mieszkańców poprzez nadmierną prędkość.  – czy na ul. 

Łąkowej można w jakiś sposób ograniczyć prędkość jeżdżących samochodów i zapewnić 

bezpieczeństwo mieszkańcom  znakiem drogowym  lub progiem zwalniającym? 

- Rekowo działka nr 113  o obszarze  0,27 ha należąca do Agencji Nieruchomości Rolnej miała być 

podpisana umowa dzierżawy z Urzędem Gminy w Kobylance. Teren ma być  wykorzystywany  pod 

plac zabaw dla dzieci  oraz boisko sportowe.  Obecnie jest brak opracowania studium z 

przeznaczeniem pod planowaną inwestycję  - na jakim etapie są poczynania uzyskania podpisania 

umowy o dzierżawie tego terenu oraz kiedy będzie opracowane studium urbanistyczne? 

Radny A. Stechnij – dotyczy wyłączeń prądu , czy mamy odpowiedź od dystrybutora. Proszę o 

informację. 

Radny J. Malinowski – jaka jest wartość umowy na budowę szkoły podstawowej w Kobylance? 

- jaka jest wartość umowy nadzoru budowlanego dot. budowy szkoły podstawowej w Kobylance? 

Radna A. Ordon – dotyczy wykazu umów powyżej  dot. od kwoty 500 zł od dnia 22.11 do dnia 

dzisiejszego. 

Radna Z. Dąbkowska – od końca czerwca nie są prowadzone zajęcia przez CKiR. Cały czas trwają 

zapisy. Są informacje, że dla dwoje, troje dzieci nie ma sensu otwierać świetlicy.  Nie ma współpracy. 

Proszę o to, aby coś się działo. Z funduszu sołeckiego czy KGW są prowadzone zajęcia.  Zarzucono, 

że świetlica w Reptowie ma duże koszty utrzymania. CKiR pobiera opłaty za wynajem. Naprawy i 

malowanie są przeprowadzane z funduszu sołeckiego. Sprzątanie odbywa się charytatywnie lub za 

małe kwoty wynajmujemy osoby. Sołtys i mieszkańcy jesteśmy bez radni. Proszę o reakcję jako 

Gmina. 

Sołtys sołectwa Kobylanka p. D. Bagińska – dotyczy oświetlenia w kierunku Kobylanka – Bielkowo 

(os. Zalesie). Na ostatniej sesji było zgłoszenie dotyczące postawienia skrzyń z piaskiem, które  już się 

pojawiły. 

Proszę o informację  dla mieszkańców dotyczy obowiązku odśnieżania  przez właściciela posesji. 

Radna U. Gierałtowska – wczoraj została odebrana ul. Jeziorna. Wcześniej było pisane odnośnie 

progów zwalniających. Była informacja, że będzie ograniczenie prędkości 40/h. Znak jest postawiony 



od strony Jęczydołu a nie ma od strony Kobylanki. Ruch jest wzmożony. Proszę o zapewnienie 

bezpieczeństwa. 

Salę  obrad opuścił radny J. Malinowski. Ilość obecnych na sali obrad – 13 radnych. 

Radny Z. Drohomirecki - Ukazały się informacje na forach społecznościowych  o  braku 
pieniędzy, i katastrofalnej sytuacji finansowej Gminy Kobylanka,  te informacje również powtarzane 

są na różnych spotkaniach ,  ze stowarzyszeniami. Stąd moje pytania :       

1) Jaki  jest  stan  rachunku bieżącego  Gminy na dzień dzisiejszy ?  

2)  Jak duże  są lokaty na kontach bankowych ? 

3) Jaki  jest wynik operacyjny na dzień dzisiejszy ?  

Oraz interpelacje z poprzedniej sesji,  ponieważ  nie jestem usatysfakcjonowany z odpowiedzi 

udzielonej mi przez p. Wójt  

4) W sprawie  Zjazdu do Remizy w Niedźwiedziu, proszę tę inwestycję  włączyć  do  Budżetu i 

WPF na 2019 r. Wartość kosztorysowa inwestycji to 75 129,22 zł 

5) W sprawie  Wykonanie chodnika z kostki polbrukowej i włączenie do istniejącej już ścieżki 

spacerowej jako jej dokończenie i uzupełnienie koszt około 20 000 zł proszę o włączenie do 

budżetu  i  WPF na 2019 r.  

6)  W sprawie  Zbiornika przeciwpożarowego  w Niedźwiedziu. 

7)  W sprawie drogi przez las z Niedźwiedzia do Zdunowa. 

Została ogłoszona przerwa 20 min. w celu zaopiniowania przez KRGiF projektu uchwały nr 6/18         

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności przesyłu – 

projekt  nr 16/18.  

Wójt przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem - zał. nr 8: 

„Zgodnie z art.18 ust.2 pkt 9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

obciążanie każdej nieruchomości  z zasobu gminnego - do czasu określenia przez Radę Gminy zasad 

obciążania -  wymaga zgody Rady Gminy.  

W dniu 2 listopada  2018r. wpłynął   wniosek  od spółki pod nazwą: Polskie Sieci 

Elektroenergetyczne Spółka Akcyjna z siedzibą   w miejscowości Konstancin-Jeziorna            o 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Kobylanka 

położonych w obrębach Morzyczyn, Reptowo i  Zieleniewo.  

Ww. służebność ograniczona będzie do terenu niezbędnego na realizację inwestycji celu 

publicznego polegającego na modernizacji istniejącej linii elektroenergetycznej 220 kV Morzyczyn – 

Recław.  

Szerokość pasa technologicznego dla przedmiotowej linii elektroenergetycznej wynosi 50m (2 

x 25 m od osi linii w obie strony), a powierzchnia pasa technologicznego do ustanowienia służebności 

przesyłu na poszczególnych działkach ewidencyjnych przedstawia się następująco: 

1. działka nr 71,  powierzchnia pasa technologicznego: 369 m2; 

2. działka nr 53/2,  powierzchnia pasa technologicznego: 351 m2; 

3. działka nr 57/2,  powierzchnia pasa technologicznego: 244 m2; 

4. działka nr 113/2,  powierzchnia pasa technologicznego: 556 m2; 

5. działka nr 112,  powierzchnia pasa technologicznego: 301 m2; 



6. działka nr 76/3,  powierzchnia pasa technologicznego: 213 m2; 

7. działka nr 65/2,  powierzchnia pasa technologicznego: 210 m2; 

8. działka nr 56/2,  powierzchnia pasa technologicznego: 209 m2; 

9. działka nr 467,  powierzchnia pasa technologicznego: 3 m2; 

10. działka nr 462/2,  powierzchnia pasa technologicznego: 108 m2; 

11. działka nr 457/1,  powierzchnia pasa technologicznego: 361 m2; 

12. działka nr 463/1,  powierzchnia pasa technologicznego: 126 m2; 

13. działka nr 463/3,  powierzchnia pasa technologicznego: 927 m2; 

14. działka nr 502,  powierzchnia pasa technologicznego: 252 m2; 

15. działka nr 29,  powierzchnia pasa technologicznego: 163 m2; 

16. działka nr 38/3,  powierzchnia pasa technologicznego: 135 m2; 

17. działka nr 44/3,  powierzchnia pasa technologicznego: 139 m2; 

18. działka nr 43/3,  powierzchnia pasa technologicznego: 549 m2; 

Ponadto inwestor wyjaśnia, że linia 220 kV Morzyczyn Recław wchodzi w skład Krajowego 

Systemu Energetycznego, a jej prawidłowe działanie ma istotne znaczenie dla regionu. Wnioskodawca 

w ramach obowiązujących przepisów prawa zmierza do trwałego pozyskania prawa do terenu dla ww. 

linii w postaci służebności przesyłu, która jest niezbędna celem zapewnienia prawidłowej eksploatacji 

obiektu i możliwości wykonania niezbędnych prac.  

Szczegółowe warunki ustanowienia służebności zostaną opisane w porozumieniu                z 

inwestorem. 

W operacie szacunkowym sporządzonym przez rzeczoznawcę majątkowego określono 

wartość odszkodowania za posadowienie linii  oraz jednorazowego wynagrodzenia za ustanowienie 

służebności w łącznej kwocie 11.179,00 zł 

Koszty związane z jego ustanowieniem służebności poniesie spółka Polskie Sieci 

Elektroenergetyczne Spółka Akcyjna. 

Uznano, że ustanowienie  proponowanej służebności nie koliduje z zagospodarowaniem 

wskazanej nieruchomości.  

W związku z powyższym podjęcie proponowanej uchwały jest zasadne.” 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów A. Ordon przedstawiła pozytywną 

opinię komisji. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Uchwała została przegłosowana jednogłośnie : za-13 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. 

Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, A. Ordon, D. Orzoł, 

I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się- 0 radnych - karta 

do głosowania zał. nr 9. 

Uchwała Nr III/12/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie 

służebności przesyłu została podjęta i stanowi zał. nr 10. 

 



Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Kobylanka oraz udzielenia bonifikaty – projekt nr  17/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem - zał. nr 11: 

„W uchwale Rady Gminy Kobylanka nr XLVII/336/18 z dnia 27 września wystąpiła oczywista 

omyłka. We wniosku o sprzedaż działki nr 96 w obrębie Rekowo wnioskodawca jako nabywcę 

wskazał Zgromadzenie Salezjańskie – Inspektoria pod wezwaniem Świętego Wojciecha  w Pile.  

Wnioskodawca wyjaśnił, że prawidłowa nazwa nabywającego brzmi: Towarzystwo Salezjańskie – 

Inspektoria pod wezwaniem Świętego Wojciecha  w Pile. 

W związku z powyższym podjęcie proponowanej uchwały jest uzasadnione.” 

Wójt poinformowała, że w § 1 jest błąd pisarski i poprosiła o wykreślenie: „w sprawie zmiany 

uchwały” 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów A. Ordon przedstawiła pozytywną 

opinię komisji. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Uchwała została przegłosowana jednogłośnie : za-13 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. 

Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, A. Ordon, D. Orzoł, 

I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się- 0 radnych - karta 

do głosowania zał. nr 12. 

Uchwała Nr III/13/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kobylanka oraz udzielenia bonifikaty została podjęta i 

stanowi zał. nr 13. 

Na salę obrad przybył radny J. Malinowski. Ilość radnych biorących udział w posiedzeniu – 14. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 18/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem - zał. nr 14: 

„Zgodnie z art.18 ust.2 pkt 9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym nabycie  

każdej nieruchomości na własność Gminy Kobylanka - do czasu określenia przez Radę Gminy zasad 

nabycia -  wymaga zgody Rady Gminy.  

Przeznaczenie działek  nr: 118/13, 116/67, 116/69, 116/57, 116/61, 116/65, 116/60, 116/63, 

116/71, 116/55 i 116/54 z obrębu Jęczydół określa uchwała nr XLVII/281/14 Rady Gminy Kobylanka 

z dnia 30 października 2014r.w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kobylanka dla obszaru płożonego pomiędzy drogą powiatową nr 1705Z, 

granicą obrębu Morzyczyn a jeziorem Miedwie w obrębach Morzyczyn i Jęczydół (Dziennik 

Urzędowy Województwa Zachodniopomorskiego  z 2014r.,poz. 4887). 

Zgodnie z ustaleniami tego planu ww. działki wchodzą w skład ciągu komunikacyjnego, 

przeznaczonego pod drogi publiczne klasy dojazdowej - symbol 024 KDD. 

Zobowiązania finansowe związane z realizacją ww. uchwały zostaną pokryte ze środków budżetu 

Gminy. Przedmiotowe grunty będą sukcesywnie nabywane przez gminę a ich cena będzie ustalana w 

oparciu o wycenę sporządzoną przez rzeczoznawcę majątkowego.  



W związku z faktem iż przedmiotowe grunty zgodnie z ustaleniami miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego przeznaczone są na cele publiczne służące zaspokojeniu 

zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej uznano, że ich nabycie w skład gminnego zasobu 

nieruchomości jest celowe i uzasadnione.” 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów A. Ordon przedstawiła pozytywną 

opinię komisji. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Uchwała została przegłosowana jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. 

Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się- 

0 radnych - karta do głosowania zał. nr 15. 

Uchwała Nr III/14/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie  nabycia nieruchomości na mienie gminy 

została podjęta i stanowi zał. nr 16. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na mienie gminy – projekt nr 19/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem - zał. 17: 

„Zgodnie z art.18 ust.2 pkt 9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym nabycie  

każdej nieruchomości na własność Gminy Kobylanka - do czasu określenia przez Radę Gminy zasad 

nabycia -  wymaga zgody Rady Gminy.  

Działka nr 465/1 w Kobylance została wydzielona geodezyjnie na powiększenie działek nr: 462/2 

i 463, na których zlokalizowane są: Centrum Kultury i Rekreacji, Gminna Biblioteka Publiczna i 

Ochotnicza Straż Pożarna oraz urządzenia sportowo rekreacyjne.  Działka nr 465/1 w części 

zabudowana jest budynkiem gospodarczym  oraz wiatą.  

Z uwagi na fakt, że przedmiotowy teren tworzy  jeden kompleks służący zaspokajaniu 

zbiorowych potrzeb wspólnoty w zakresie między innymi kultury oraz kultury fizycznej           i 

turystyki zawnioskowano do Starosty Stargardzkiego o udzielenie   90%  bonifikaty od ustalonej ceny 

sprzedaży. 

Wniosek Gminy Kobylanka został uwzględniony. Cena po obniżeniu wynosi 2.080,00 zł.   

Mając na uwadze, że część budynku gospodarczego posadowiona jest na działce nr 465/1 

zasadnym jest uregulowanie stanu prawnego ww. nieruchomości.  

W związku z powyższym proponuję podjęcie przedmiotowej uchwały.” 

 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów A. Ordon przedstawiła pozytywną 

opinię komisji. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Uchwała została przegłosowana jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. 

Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się- 

0 radnych - karta do głosowania zał. nr 18. 



Uchwała Nr III/15/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie  nabycia nieruchomości na mienie gminy 

została podjęta i stanowi zał. nr 19. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości stawek 

procentowych od jednorazowych opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności – projekt nr 20/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem - zał. 20: 

„Zgodnie z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2018r. o przekształceniu prawa użytkowania 

wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów                  

z dniem 1 stycznia 2019r. dojdzie do przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe. Ustawa ta nakłada na nowych właścicieli , 

będących dotychczasowymi użytkownikami wieczystymi , obowiązek ponoszenia na rzecz 

dotychczasowego właściciela opłat z tytułu przekształcenia. Opłata ma być wnoszona przez okres 20 lat 

w kwocie równej wysokości opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego, która obowiązywałaby w 

dniu przekształcenia.  

Jednocześnie na podstawie art. 7 ust 7 ustawa dopuszcza możliwość jednorazowego wniesienia 

wszystkich zsumowanych opłat za przekształcenie w każdym czasie trwania obowiązku płatności. 

Wysokość opłaty jednorazowej odpowiada iloczynowi wysokości opłaty obowiązującej w roku, w 

którym zgłoszono zamiar wniesienia opłaty jednorazowej oraz liczby lat pozostałych do spłaty.  

W celu zachęcenia właścicieli do korzystania z możliwości jednorazowego wniesienia opłat 

przekształceniowych  i uregulowania swych należności, zgodnie z art. 9 ust 4 cytowanej wyżej ustawy 

zaproponowano możliwość udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej. Powyższe przyczyni się do 

usprawnienia procesu przekształcania praw. W uchwale rada gminy określa w szczególności warunki 

udzielania bonifikat oraz wysokość stawek procentowych. 

Gmina  Kobylanka aktualnie jest właścicielem 5 nieruchomości oddanych w użytkowanie 

wieczyste na cele mieszkaniowe, zabudowanych przez użytkowników wieczystych budynkami 

mieszkalnymi, z czego 3 budynki zostały uwidocznione w księgach wieczystych. Opłaty roczne z tytułu 

użytkowania wieczystego są zróżnicowane i wynoszą aktualnie od 651 zł do 1055 zł. 

Z uwagi na fakt, że nieruchomości objętych niniejszą ustawą jest niewiele oraz mając na względzie 

usprawnienie procesu przekształcania praw podjęcie proponowanej uchwały jest zasadne.” 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów A. Ordon przedstawiła pozytywna 

opinię komisji wraz z wnioskiem członka komisji: 

Wysokość bonifikaty: 

1. 95% - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym nastąpiło 

przekształcenie; 

2. 85% - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w drugim lub trzecim roku po 

przekształceniu; 



3. 75% - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w czwartym lub piątym roku po 

przekształceniu. 

Wniosek został przegłosowany jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. 

Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się- 

0 radnych - karta do głosowania zał. nr 21. 

Uchwała z wnioskiem została przegłosowana jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. 

Dąbkowski, Z. Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. 

Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, 

wstrzymał się- 0 radnych - karta do głosowania zał. nr 22. 

Uchwała Nr III/16/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie  określenia warunków udzielenia bonifikat i 

wysokości stawek procentowych od jednorazowych opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności została podjęta i stanowi zał. nr  23. 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla 

dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023 – projekt nr 21/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem – zał. nr 24: 

„Art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  zastrzega do wyłącznej 

właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy  

 W  dniu 15 października 2018r. została podjęta uchwała Nr 140 Rady Ministrów  

w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023. Program przewiduje w sytuacjach szczególnie uzasadnionych udzielenie pomocy w formie 

posiłku dzieciom i młodzieży bez konieczności przeprowadzania wywiadu środowiskowego oraz 

wydania decyzji administracyjnej. Liczba dzieci i uczniów, którym ma być udzielona pomoc w w/w 

sposób, nie może przekroczyć 20 % liczby  i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na 

terenie gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym. 

 Warunkiem udzielenia takiej pomocy i finansowania jej przez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Kobylance jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego na 

podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej. Zgodnie z 

powyższym artykułem do zadań własnych gminy należy podejmowanie innych zadań z zakresu 

pomocy społecznej wynikających z rozeznanych potrzeb gminy,  

w tym tworzenie i realizacja programów osłonowych.” 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych  D. Orzoł przedstawiła pozytywną opinię komisji. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” pozytywnie zaopiniował projektuchwały. 

Uchwała została przegłosowana jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. 

Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się- 

0 radnych - karta do głosowania zał. nr 25. 

Uchwała Nr III/17/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego 

programu osłonowego „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023  została podjęta i stanowi 

zał. nr 26. 

 
 
 
 
Ad. 12 



Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – projekt 

nr 22/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały i autopoprawkę wraz z uzasadnieniem – zał. nr 27: 

„Art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  zastrzega do wyłącznej 

właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy.  

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód 

osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium 

dochodowego,  o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2  ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o 

pomocy społecznej. Kryterium to od dnia 1 października 2018 r. stanowią kwoty: 701,00 zł dla osoby 

samotnie gospodarującej oraz 528,00 zł na osobę w rodzinie (rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 

11 lipca 2018r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń 

pieniężnych z pomocy społecznej).    

 W  dniu 15 października 2018r. została podjęta uchwała Nr 140 Rady Ministrów  

w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek  w szkole i w domu” na lata 

2019-2023. Program przewiduje wsparcie finansowe gmin w udzieleniu pomocy  

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Wsparciem w ramach Programu 

zostaną objęte osoby i rodziny spełniające warunki otrzymania pomocy wskazane w ustawie z dnia 12 

marca 2004r. o pomocy społecznej oraz spełniające kryterium dochodowe w wysokości do 150% 

kryterium,  o którym mowa w art. 8 w/w ustawy.   

 Adresatami w/w Programu są m.in.: 

1. dzieci do czasu podjęcia nauki w szkole podstawowej 

2. uczniowie do czasu ukończenia szkoły ponadpodstawowej lub szkoły ponadgimnazjalnej; 

3. osoby i rodziny znajdujące się w sytuacjach wymienionych w art. 7 ustawy z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej, w szczególności osoby starsze, chore  

i niepełnosprawne. 

 Powyższa uchwała Rady Ministrów wejdzie w życie 1 stycznia 2019r. i z tym samym dniem  

utraci moc dotychczas obowiązująca uchwała nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013r.            

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (M.P. z 2015r. poz. 821 oraz z 2017r. poz. 

1138). Zatem zasadne jest uchylenie uchwały NR XL/240/14 Rady Gminy Kobylanka z dnia 30 

stycznia 2014 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności, która została 

podjęta na podstawie w/w uchwały nr 221 i podjęcie przedłożonej uchwały.” 

Autopoprawka dotyczy: 

„§1. Otrzymuje brzmienie : 

Podwyższa się do 150 % kwotę kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy           

o pomocy społecznej w celu udzielenia wsparcia w formie   świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności rodzinom wymienionym w uchwale Rady Ministrów  

z dnia 15.10.2018r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019-2023 spełniającym warunki otrzymania pomocy wymienione             

w ustawie z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej. 

§ 4. Otrzymuje brzmienie :                     

Uchwała   wchodzi w życie po upływie 7 dni od  ogłoszenia   w   Dzienniku   Urzędowym   

Województwa Zachodniopomorskiego, nie wcześniej niż z dniem 1 stycznia 2019 r.” 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych  D. Orzoł przedstawiła pozytywną opinię komisji do 

projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 



Uchwała wraz z autopoprawką została przegłosowana jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. 

Dąbkowski, Z. Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. 

Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, 

wstrzymał się- 0 radnych - karta do głosowania zał. nr 28. 

Uchwała Nr III/18/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego       

w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2023 została podjęta i stanowi zał. nr 29. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc 

rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób odjętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – projekt nr 23/18. 

Wójt  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem – zał. nr 30: 

„Art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  zastrzega  

do wyłącznej właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami  

do kompetencji rady gminy.  

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód 

osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium 

dochodowego,   

o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2  ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej. Kryterium to od dnia 1 października 2018 r. stanowią kwoty: 701,00 zł dla osoby samotnie 

gospodarującej oraz 528,00 zł na osobę w rodzinie (rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 11 lipca 

2018r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych  

z pomocy społecznej).    

 Uchwałą Nr 140 z dnia 15.10.2018r. Rada Ministrów ustanowiła wieloletni rządowy program 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, który będzie obowiązywał od dnia 1 stycznia 2019r. 

Jednocześnie w tej dacie utraci moc dotychczas obowiązująca uchwała nr 221 Rady Ministrów z dnia 

10 grudnia 2013r.  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin  

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (M.P. z 2015r. 

poz. 821 oraz z 2017 poz. 1138). Zgodnie z programem „Posiłek w szkole i w domu”   gmina udziela 

wsparcia osobom spełniającym warunki uzyskania pomocy wskazane w ustawie z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej  w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych spełniającym 

jednocześnie kryterium dochodowe  

w wysokości do 150 % kryterium, o którym mowa w art. 8 w/w ustawy.   

Adresatami programu są m.in. 

1) dzieci  do czasu podjęcia nauki w szkole podstawowej, 

2) uczniom do czasu ukończenia szkoły ponadgimnazjalnej, 

3) osoby  i rodziny znajdującym się w sytuacjach określonych w art. 7  ustawy z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej, w szczególności osobom starszym, chorym, niepełnosprawnym 

objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek  w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

  

 Zgodnie z art. 96 ust. 2 i 4 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej cyt.: 

 

 „2. Wydatki na usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki 

okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu podlegają zwrotowi  

w części lub całości, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu wydatków 

przekracza kwotę kryterium dochodowego”  

„4. Rada gminy określa, w drodze uchwały, zasady zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej, o których mowa w ust. 2, będących w zakresie zadań własnych”. 

 

 Wskazana uchwała przewiduje odstąpienie od żądania zwrotu wydatków od w/w osób  

i rodzin, których dochód nie przekracza wysokości 150% kryterium dochodowego  objętych 

wsparciem w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”.  Wobec powyższego  

podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.” 



Radna I. Rybarczyk – zgłosiła wniosek w sprawie dopisania w § 1 słowa „kwoty” i w § 4  dopisać „ 

nie wcześniej niż  z dniem 1 stycznia 2019 r.” 

Wniosek został przegłosowany jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski,                

Z. Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski,    

A. Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, wstrzymał 

się- 0 radnych - karta do głosowania zał. nr 31. 

Uchwała z wnioskiem została przegłosowana jednogłośnie : za-14 radnych /Z. Dąbkowska, D. 

Dąbkowski, Z. Drohomirecki, U. Gierałtowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. 

Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, I. Rybarczyk, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij/, przeciw-0 radnych, 

wstrzymał się- 0 radnych - karta do głosowania zał. nr 32. 

Uchwała Nr III/19/18 Rady Gminy Kobylanka w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w 

formie posiłku, pomoc rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób odjętych wieloletnim 

programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023   została podjęta i stanowi zał. 

nr 33. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – 

projekt nr  24/18. 

Wójt przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem – zał. nr 34: 

„Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w art. 5a ust. 

1 i ust. 4 nakłada na organy samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania programów współpracy 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Celem 

głównym Programu jest budowanie, kształtowanie i umacnianie na obszarze Gminy Kobylanka 

partnerstwa pomiędzy organami Gminy, a organizacjami. Cele szczegółowe zostały określone w §3 

projektu Programu. Projekt Programu został objęty konsultacjami z organizacjami pozarządowymi 

działającymi na terenie Gminy.” 

Wójt poinformowała, że odbyły się konsultacje dotyczące powyższego projektu uchwały. 

Wójt poinformowała o priorytetowych zadaniach: 

 

W roku 2019 przyjmuje się następujące priorytetowe zadania publiczne: 

 

1)   zadania z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu                              

w miejscowościach Gminy Kobylanka 

Na realizację zadań w tym obszarze w roku 2019  planuje się przeznaczyć 

kwotę 155.000,00 zł 

1) W zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego, bezpieczeństwa przeciwpożarowego, 

ratownictwa i ochrony ludności. 

Na realizację zadań w tym obszarze w roku 2019 planuje się przeznaczyć  

kwotę 165.000,00 zł. 

Wójt - do tej pory było finansowane w inny sposób. Od nowego roku  będą ogłoszone konkursy. 

Ocenę będzie dokonywała komisja konkursowa.  Wsparcie będzie realizowane np. poprze 

udostępnienie świetlic. Stowarzyszenia mogą brać udział w projektach dofinansowania nie tylko          

z gminy a z budżetu państwa. Gmina powinna mieś w tym zakresie specjalistów. Planuję aby zawrzeć 

umowę  z firmą zewnętrzną na pozyskiwanie środków z zewnątrz na projekty  twarde. Jeżeli chodzi      

o projekty miękkie  to będzie pracownik wykfalifikowany  z Urzędu Gminy w tym zakresie aby 

pomagać w pozyskiwaniu , rozliczaniu grantów. 



Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych  D. Orzoł przedstawiła pozytywną opinię komisji do 

projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów A. Ordon  przedstawiła pozytywną 

opinię komisji do projektu uchwały. Poinformowała, że po zakończeniu komisji zastanowiła się, że 

jeszcze budżetu nie ma, ale nie mamy projektu budżetu a uchwalamy tę uchwałę. 

Skarbnik B. Hok – to są kwoty planowane. Jeżeli byłby w terminie przyjęty budżet to i tak to są kwoty 

planowane. To nie jest gwarancja. To są kwoty do budżetu tego co został złożony. 

Radna D. Orzoł – to są kwoty na zadania. 

Skarbnik – to nie są kwoty gwarantowane w budżecie. 

Radny K. Kleinowski – jeżeli nie zostanie uchwalony dzisiaj a będzie uchwalony wraz z budżetem – 

stanie się coś? 

Skarbnik – ta uchwała powinna być podjęta do 30.11-  to są kwoty planowane.  Jak nie będzie 

programu to nie będzie finansowania. 

Radna D. Orzoł – kto tworzył ten program? 

Wójt – to są zadania bardzo podobne do zeszłego roku. To przygotowywał urzędnik. Na konsultacjach 

nie było żadnych wniosków. 

Radna D. Orzoł – gdzie są te zadania co nie zostały ujęte? 

Wójt – te zadania będą wykonywane przez inne podmioty. Program dot. 2019 roku. 

Radny K. Kleinowski – jeśli KGW nie dostaną żadnych środków? 

Radna Z. Dąbkowska – nie dostałyśmy zaproszenia na spotkanie. 

Wójt – była informacja na stronie internetowej. 

Radna Cz. Grabowska – program dotyczy sportu i bezpieczeństwa. 

Wójt – gmina planuje na dwa zadania sport i bezpieczeństwo. 

Radna Cz. Grabowska – dotyczy zabezpieczenia środków na zadania dla dzieci/dotyczy 

pozalekcyjnych zajęć. 

Wójt – to będzie w inny sposób i przez inne podmioty realizowane. 

Radna D. Orzoł – przez inne podmioty? 

Wójt – przez CKiR, GOPS, szkoły. 

Radna D. Orzoł – żeby się nie okazało, że będzie problem z pozyskaniem środków. 

Wójt – p. dyrektor CKiR otrzyma na podstawie zadań do realizacji na 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy –  aby się nie okazało, że p. dyrektor CKiR wykaże organizacje, które 

organizują cykliczne zadania. 

Wójt – rozumie te obawy. Brak tego planu od p. dyrektor CKiR. 

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że p. dyrektor CKiR czeka na kwotę z jaką ma podjąć 

działania. 

Wójt – do 30. 11 powinna być podjęty ten program. 

Radny J. Malinowski – może lepiej, aby był projekt budżetu i program CKiR. 



Radna I. Rybarczyk – jeżeli nie będzie tego programu to czy będzie można rozpisać konkurs na 

ochronę p. pożarową bo to jest główna idea. Ten program może jest za lakoniczny. Ale nie blokujmy 

uchwalenia tego programu. Może być problem ze strażami. 

Radna A. Ordon – jeżeli nie uchwalimy programu, nie ma budżetu na 2019 – na czym bazuje gmina? 

Skarbnik – obecnie w projekcie budżetu nie ma tych kwot. Jest ustawa o pożytku publicznym – jak 

gmina może finansować stowarzyszenia. W projekcie nie ma wyodrębnionych dotacji dla 

stowarzyszeń. Teraz będzie bardziej klarownie poprzez komisje konkursową. Będzie brany pod uwagę 

harmonogram. Jeżeli pójdzie razem  z budżetem w ten sposób blokujemy dotacje dla straży pożarnej. 

Gmina ma obowiązek zapewnić gotowość bojową. 

Radna A. Ordon – była informacja na komisji od  p. wójt, że kwoty w budżecie są a  teraz p. skarbnik 

mówi, że nie. 

Wójt – to są środki w projekcie budżetu. 

Radna Z. Dąbkowska – poinformowała odnośnie rejestracji KGW, nie będziemy się rejestrować na 

nowych zasadach. Teraz działamy na starych zasadach. Nie wiem czy będziemy mogły otrzymać 

dotację. 

Sołtys sołectwa Kobylanka p. D. Bagińska – na jakich zasadach została impreza. Jak to było kwotowo. 

Jak zostały rozliczone środki. Czy to było jednorazowo. 

Wójt – kierowaliśmy się, że jeżeli ktoś – to jest Wasz wybór. Środki były zabezpieczone. Zrobiłam tka 

jak było do tej pory robione. 

Została ogłoszona przerwa 5 min. 

Uchwała została przegłosowana: za-5 radnych /Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski,                         

U. Gierałtowska,  I. Rybarczyk, A. Stechnij/, przeciw-9 radnych / Z. Drohomirecki,                  

Z. Gołembowski,  Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł,               

I. Siwiec, R. Stateczny/, wstrzymał się – 0 radnych -karta do głosowania zał. nr 35. 

Uchwała nie została podjęta. 
 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – projekt          

nr 6/18 – zał. nr 36. 

Wójt wycofała projekt nr 6/18 jako projektodawca. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kobylanka – projekt nr 26/18. 

Przewodnicząca Klubu Radnych  „Razem dla Gminy” p. U. Gierałtowska przedstawiła uzasdanienie 

do projektu uchwały – zał. nr 37: 

„Zważywszy na negatywny wydźwięk społeczny ze strony mieszkańców Gminy, istotą uchwały 

jest zmiana rażąco niskiego wynagrodzenia wójta Gminy Kobylanka. Ustalone uchwałą Rady Gminy  

nr II/11/18 z dnia 30 listopada 2018 r. wynagrodzenie wójta Gminy Kobylanka jest nieadekwatne do 

zajmowanego stanowiska, zakresu obowiązków i odpowiedzialności, zatem skłania do ponownego 

pochylenia się nad zagadnieniem ustalenia wynagrodzenia wójta Gminy Kobylanka. 

Obecne rozwiązanie nie jest ani rozwiązaniem racjonalnym, ani sprawiedliwym. Na dzień 

dzisiejszy wynagrodzenie wójta jest odwrotnie proporcjonalne do pracy, jaką należy włożyć w rozwój 

Gminy Kobylanka. Stosunek pracy pracownika samorządowego z wyboru jest szczególnym 



stosunkiem pracy związanym z pełnioną przez niego funkcją. Wójt nie jest osobą starającą się  

o pracę, nie jest też na tzw. okresie próbnym. Wolą wyborców, wójt pełni swoją funkcję w pełnym 

zakresie od chwili złożenia ślubowania. Proponowana zmiana uposażenia wójta jest odpowiedzią na 

powszechne oczekiwania społeczne związane z pełnieniem przez wójta funkcji publicznych. Należy 

zwrócić uwagę, że uposażenie owo, winno wynikać z odpowiedzialności, jaka ciąży na jego osobie  

i powinno stanowić zachętę i motywację do jak najstaranniejszego wykonywania swojej pracy. 

Wójt Gminy Kobylanka pobiera obecnie wynagrodzenie w wysokości 6.330,00 zł (brutto). 

Wynagrodzenie zasadnicze jest najniższym wynagrodzeniem spośród wójtów gmin wiejskich  

w województwie zachodniopomorskim (załącznik 1). Zarobki większości wójtów gmin o zbliżonej 

wielkości są o kilkaset złotych wyższe, nawet w przypadku mniej zamożnych gmin oraz gmin 

dysponujących znacznie mniejszym budżetem. W przypadku Gminy Kobylanka należy podkreślić, że 

sprawowanie urzędu wójta związane jest z wykonywaniem większego zakresu zadań i obowiązków 

oraz większej odpowiedzialności niż w przypadku większości gmin wiejskich naszego regionu. 

Wystarczy spojrzeć na wynagrodzenia wójtów gmin ościennych – Stargardu i Starego Czarnowa. 

W obu przypadkach wójtowie otrzymali wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4.700,00 zł, dodatek 

funkcyjny – 1.900,00 zł, dodatek specjalny – 40 % (tj. 2.640,00 zł). W wielu przypadkach analogiczne 

wynagrodzenie otrzymali wójtowie, którzy sprawują swój urząd I kadencję. Powyższe wynagrodzenie 

organu wykonawczego gminy jest elementem motywującym do efektywnej pracy.  

W poprzedniej kadencji wynagrodzenie wójta wynosiło 10.180,00 zł (brutto), na co składało się 

m.in. wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4.700,00 zł, dodatek funkcyjny – 1.900,00 zł, dodatek 

specjalny – 40 % tj. 2.640,00 zł. W obecnej kadencji wynagrodzenie wójta jest aż o 38 % niższe, 

zatem można wnosić, iż lakoniczne umotywowanie wcześniejszej decyzji Rady Gminy wskazuje na 

brak zaufania do władzy publicznej. 

Porównanie obecnie obowiązujących pensji i świadczeń pracowników Urzędu Gminy i wójta 

odbiega od zwyczajowo przyjętych norm i praktyk w otaczającej nas rzeczywistości. Kuriozalnym jest 

fakt, iż obecny wójt Gminy otrzymuje niższe wynagrodzenie zasadnicze niż podlegli mu pracownicy. 

Stawia to nas, jako Radę oraz naszą gminę w złym świetle wobec mieszkańców gminy oraz wobec 

osób, które taki stan rzeczy dostrzegają. W opinii wielu mieszkańców naszej gminy radni chcieli po 

prostu wójta upokorzyć. Obecnie, po podwyżce uposażeń, przyznanej na koniec poprzedniej kadencji 

wójta, pracownicy zatrudnieni na stanowiskach inspektorów otrzymują wynagrodzenie zasadnicze na 

poziomie 3.800,00 zł, a pensje podinspektorów w Urzędzie Gminy sięgają kwoty 3.760,00 zł.  

W przypadku osób na stanowiskach kierowniczych, minimalne wynagrodzenie zasadnicze wynosi 

3.900,00 zł.  

Nienormalną, wręcz absurdalną, jest sytuacja, w której podległy wójtowi pracownik otrzymuje 

wyższy dodatek funkcyjny niż wójt gminy. W przypadku osób zatrudnionych na stanowiskach 

kierowniczych dodatek funkcyjny jest w granicach 980,00 – 1.700,00 zł. Są to kwoty wyższe od 

uchwalonego dnia 30 listopada 2018 r. przez Radę Gminy uposażenia wójta. Należy również dodać, że 

pracownicy Urzędu Gminy wykonują swoje obowiązki w wymiarze ustawowym tj. 8 godzin, 

natomiast  charakter pracy wójta wymaga zdecydowanie większego zaangażowania czasowego.   

Obiektywnie rzecz ujmując, piastowanie funkcji wójta gminy jest bardzo odpowiedzialnym 

zadaniem. Zadaniem wymagającym wielkiego zaangażowania, oddania sprawie, wielokrotnie 

zadaniem wymagającym obiektywizmu w podejmowaniu decyzji niezależnie od opcji politycznej oraz 

sympatii do jakiejkolwiek ze stron demokratycznie reprezentującej mieszkańców. Jesteśmy 

przekonani, iż od pierwszego dnia sprawowania urzędu, zaangażowanie, poszanowanie prawa  

i rozwaga wójta są wyraźnie widoczne.  

Proponowane wynagrodzenia miesięczne wójta Gminy Kobylanka przedstawia się następująco: 

1. Wynagrodzenie zasadnicze w kwocie: 

− dotychczasowe – 3.700,00 zł, 

− proponowane – 4.500,00 zł, 

2. Dodatek funkcyjny w kwocie: 

− dotychczasowy – 600,00 zł, 

− proponowany – 1.900,00 zł, 

3. dodatek specjalny 

− dotychczasowy – 30 % tj. 1.290,00 zł, 



− proponowany – 40 %, tj. 2.560,00 zł. 

Z  uwagi na powyższe, w imieniu Klubu Radnych „Razem dla Gminy”, wnosimy o podjęcie  

powyższej uchwały.” 

Radny A. Stechnij – poinformował, że „jeśli jesteśmy w tej Sali obrad, to z woli Naszych 

mieszkańców. To Oni wybierając nas oczekują Rady kompetentnej i konstruktywnej, Rady, 

która w zasadniczych kwestiach dla naszej gminy uchwalać będzie  racjonalne i rokujące na 

najbliższą przeszłość rozwiązania. Ponad podziałami, które to podziały niektórzy z Nas chcą 

tu budować. O jakich podziałach wspominam ? Otóż, niektórzy z Nas próbują  okazywać brak 

akceptacji dla wyboru, jakiego w demokratycznym wyborze dokonali mieszkańcy Naszej 

Gminy, wyboru Pani Pileckiej na stanowisko wójta. Taki jest odbiór społeczny i takie żywię 

odczucia także ja. To nie my zatrudniamy Panią Wójt Pilecką,  zrobili to nasi mieszkańcy w 

demokratycznym wyborze, w bezpośrednim głosowaniu. W  świetle prawa jest organem 

gminy. Nam przypadło w udziale uchwalenie jedynie wysokości pensum dla wójta, nijako z  

upoważnienia naszych wyborców. Mam wielką nadzieję, że  po uchwaleniu tendencyjnie 

niskiego wynagrodzenia dla Pani Wójt, w czasie poprzedniej sesji, opadły już znacząco 

emocje, które Państwem targały i sięgniecie do argumentacji, którą  przedstawił nasz Klub w 

uzasadnieniu do odczytanego projektu uchwały. Proszę, niech każdy z nas w swoim własnym 

sumieniu i doświadczeniu , bez emocji, rozważy, czy godnym jest nakładać na obecną Panią 

Wójt tak wielką odpowiedzialność za przyszłość Gminy przy jednoczesnym deprecjonowaniu  

Jej wynagrodzenia za pracę i zaangażowanie, które już wnosi. Bo gdzie jest tak, że Wójt 

otrzymuje mniejsze uposażenie od znakomitej części swoich podwładnych. Czyżby tylko           

w Naszej Gminie? Niektórzy Państwo Radni twierdzą, że jak nowa Wójt  nabędzie 

doświadczenia, to rozważymy podniesienie pensum dla niej. Powiem Wam,  ale o tym przecież 

już wiecie, jest Pani Wójt osobą wykształconą, aktualnie również kończy kierunkowe studia 

magisterskie z zakresu prawa w administracji i gospodarce, perfekcyjnie włada angielskim. 

Wie jak i chce sięgać po środki zewnętrzne, a w tym unijne. Ma życzliwy stosunek  do 

mieszkańców, umie ich wysłuchać i zawsze to czyni z cierpliwością i zrozumieniem. Sama 

przygotowała się do tego ważnego zadania. Tu ponownie zapytam państwa  radnych, 

mieliśmy wcześniej takiego Wójta.  Zadaniem większości  wyborców i może niektórych z 

państwa radnych -  NIE!  Uszanujmy to i też obdarzmy Panią Wójt  zaufaniem. Jak  Pani Wójt 

nie da rady, w co osobiście nie wierzę, wtedy będziemy się zastanawiać nad pomniejszeniem  

pensum dla  Niej. Przemyślcie Państwo Radni to przed głosowaniem, nie  kierujcie się często 

zwodniczymi emocjami, podszeptami innych, którzy mają w tym działaniu jakiś ukryty , 

nieznany nam cel. Kierujcie się Państwo Radni racjonalnym  i pragmatycznym działaniem        

i swoją życiową mądrością.  Tego od Nas oczekują nasi wyborcy. Dziękuję.” 

Radny J. Malinowski poinformował, że nie zgadza się z tą opinią, że chcieliśmy upokorzyć 

Wójta. 

Radna I. Rybarczyk poinformowała, że każdy ma prawo do swojej opinii. 

Radna A. Ordon poprosiła o przejście do głosowania. 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawiła negatywną opinię komisji 

do projektu uchwały. 

Klub Radnych „Razem dla Gminy” pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Klub Radnych „Skuteczni dla Gminy Kobylanka” negatywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Uchwała została przegłosowana: za-3 radnych / U. Gierałtowska,  I. Rybarczyk, A. Stechnij/, 

przeciw-11 radnych / Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Z. Gołembowski,        

Cz. Grabowska, K. Kleinowski, J. Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny/, 

wstrzymał się – 0 radnych -karta do głosowania zał. nr 38. 

Uchwała nie została podjęta. 
 



Ad. 17 

Odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania.  

Wójt udzieliła odpowiedzi: 

Radny D. Dąbkowski – w związku z uczestnictwem w Powiecie czy była mowa odnośnie parkingu        

w Reptowie? 

Wójt – to był list intencyjny. 

Radny D. Dąbkowski – czy wie Pani o problemie przy szkole i przy kościele – dotyczy 

bezpieczeństwa. 

Wójt poinformowała, że problem bezpieczeństwa był zgłaszany wczoraj. 

Radny D. Dąbkowski – krzyżówka w Reptowie – nagminnie są parkowane auta. Prośba, aby chodnik 

odgraniczyć słupkami od drogi w celu bezpiecznego przejścia do szkoły. 

Radna D. Orzoł – na jakim etapie jest budowa punktów oświetlenia ulicznego wg projektu 

„Doświetlenie wsi w Gminie” – kiedy będą przetargi i jak przebiegają rozmowy z firmą ENEA – 

chodzi o punkty oświetleniowe w Morzyczynie. 

Odp. : Była decyzja na refakturowanie. Będzie ogłoszony przetarg. Wspólnie będziemy  ustalali 

harmonogram realizacji tych punktów. 

Radna I. Rybarczyk - jaki jest całkowity koszt budowy pomnika  niepodległości, od koncepcji, 

projektu, po  odlew, wykonanie, postawienie, wycinkę drzew ? 

Odp. : Koszt całkowity ok. 178 447 zł. 

Radny K. Kleinowski – na jakim etapie jest budowa szkoły w Kobylance? 

Odp. Przewidywany koniec budowy – koniec kwietnia. 

- Budżet z autopoprawką – do kiedy będzie złożony? 

Wójt – do 10 stycznia najpóźniej będzie przekazany do biura rady. 

Radny I. Siwiec – budowa szkoły w Kunowie. Poprzedni Wójt M. Przysiwek podpisał umowę o 

pozwolenie na budowę szkoły w Kunowie. Na jakim etapie jest realizacja tej umowy? 

- remont drogi powiatowej we wsi Kunowo. Czy zostały poczynione starania w sprawie remontu drogi 

powiatowej biegnącej przez Kunowo. 

Wójt – był list intencyjny w tej sprawie ze Starostwa.  Czekam na wyznaczenie terminu spotkania        

w tej sprawie. 

Radna Cz. Grabowska – była zapewniona wiatka dla dziecka z Cisewa, proszę o informację. 

Odp. udzieliła sekretarz – poinformował, że była rozmowa telefoniczna, że rodzic chce wiatę dla 

jednego dziecka. Brak środków w budżecie. 

Radny R. Stateczny – wykonanie przebudowy węzła cieplnego wraz z modernizacją pomieszczeń  

świetlicy wiejskiej w Bielkowie. Kiedy będzie realizowana inwestycja? 

Odp.: Przetarg został unieważniony. W związku aby f. sołecki nie przepadł to będzie przeznaczone na 

inny cel (wykładzinę). W przyszłym roku będę chciała przeszkolić sołtysów  w celu sporządzania 

wniosków na f. sołecki w sprawie sformułowania wydatków. 

- budowa chodnika w Bielkowie w  części finansowana przez sołectwo Bielkowo (kwota 

przeznaczona  - 19 063,28 zł realizacja inwestycji planowana jest z 2019 r. – czy i kiedy będzie 

realizowana inwestycja oraz czy też jest możliwe połączenie tej budowy z wykonaniem ścieżki pieszo-

rowerowej z miejscowości Kobylanka przez miejscowość Bielkowo. 

Odp. : W styczniu będę monitorować województwo. To nie jest dla nich poważna inwestycja, 

poważny koszt. 

- skrzyżowanie dróg w miejscowości Bielkowo w kierunku miejscowości Jęczydół znajduje się 

przystanek autobusowy. Bezpieczeństwo dzieci dojeżdżających  autobusem do szkół jest zagrożone, 

słabą widocznością oraz zbyt nadmierną prędkością pojazdów – czy możliwe jest umieszczenie na tym 

skrzyżowaniu znaku drogowego w formie lustra, ewentualnie położenie progu zwalniającego? 

Odp. : Nie może tego Gmina umieścić. Jeżeli chodzi o lustro - zapytamy  

- przez ul. Łąkową w Bielkowie przejeżdża duża liczba samochodów, kierowcy dojeżdżający do pracy 

na teren JW. Zagrażając bezpieczeństwu mieszkańców poprzez nadmierną prędkość.  – czy na ul. 

Łąkowej można w jakiś sposób ograniczyć prędkość jeżdżących samochodów i zapewnić 

bezpieczeństwo mieszkańcom  znakiem drogowym  lub progiem zwalniającym? 

Odp. : Będę wnioskować do JW. O o zwolniony ruch. Jedyne co w tej kwestii mogę zrobić. 

- Rekowo działka nr 113  o obszarze  0,27 ha należąca do Agencji Nieruchomości Rolnej miała być 

podpisana umowa dzierżawy z Urzędem Gminy w Kobylance. Teren ma być  wykorzystywany  pod 



plac zabaw dla dzieci  oraz boisko sportowe.  Obecnie jest brak opracowania studium                            

z przeznaczeniem pod planowaną inwestycję  - na jakim etapie są poczynania uzyskania podpisania 

umowy o dzierżawie tego terenu oraz kiedy będzie opracowane studium urbanistyczne? 

Odp. : Sprawa jest w zawieszeniu. Należy dokonać zmiany. 

Radny A. Stechnij – dotyczy wyłączeń prądu , czy mamy odpowiedź od dystrybutora. Proszę                

o informację. 

Odp. : Nic nie wiadomo o usterkach. 

Radny J. Malinowski – jaka jest wartość umowy na budowę szkoły podstawowej w Kobylance? 

- jaka jest wartość umowy nadzoru budowlanego dot. budowy szkoły podstawowej w Kobylance? 

Odp. :  Całość - 5 090 403 zł (111 358 zł projekt budowlany, 105 780 zł nadzór budowlany, roboty 

dodatkowe ok. 49 700 zł.). Zakończenie budowy – koniec kwietnia. 

Radna A. Ordon – dotyczy wykazu umów powyżej  dot. od kwoty 500 zł od dnia 22.11 do dnia 

dzisiejszego. 

Odp. : Wydatki powyżej 500 zł są zamieszczane w rejestrze umów. Będą wydatki zaktualizowane. 

Radna Z. Dąbkowska – od końca czerwca nie są prowadzone zajęcia przez CKiR. Cały czas trwają 

zapisy. Są informacje, że dla dwoje, troje dzieci nie ma sensu otwierać świetlicy.  Nie ma współpracy. 

Proszę o to, aby coś się działo. Z funduszu sołeckiego czy KGW są prowadzone zajęcia.  Zarzucono, 

że świetlica w Reptowie ma duże koszty utrzymania. CKiR pobiera opłaty za wynajem. Naprawy          

i malowanie są przeprowadzane z funduszu sołeckiego. Sprzątanie odbywa się charytatywnie lub za 

małe kwoty wynajmujemy osoby. Sołtys i mieszkańcy jesteśmy bez radni. Proszę o reakcję jako 

Gmina. 

Odp. : Dociera bardzo wiele uwag pod katem współpracy. Rozważam co z tym faktem zrobić. Na 

dzień dzisiejszy będę rozmawiać z p. dyrektor CKiR i czekam na plan – harmonogram działań. 

Sołtys sołectwa Kobylanka p. D. Bagińska – dotyczy oświetlenia w kierunku Kobylanka – Bielkowo 

(os. Zalesie). Na ostatniej sesji było zgłoszenie dotyczące postawienia skrzyń z piaskiem, które  już się 

pojawiły. 

Odp. : Nie ma takiej możliwości. Dzieci korzystające z przystanku to jest sytuacja przejściowa. 

Proszę o informację  dla mieszkańców dotyczy obowiązku odśnieżania  przez właściciela posesji. 

Odp. : Taki obowiązek wynika z regulaminu. Została przygotowana informacja i dzisiaj zostanie 

przekazana do wiadomości. 

Radna U. Gierałtowska – wczoraj została odebrana ul. Jeziorna. Wcześniej było pisane odnośnie 

progów zwalniających. Była informacja, że będzie ograniczenie prędkości 40/h. Znak jest postawiony 

od strony Jęczydołu a nie ma od strony Kobylanki. Ruch jest wzmożony. Proszę o zapewnienie 

bezpieczeństwa. 

Odp. : Będziemy się starali poprawić bezpieczeństwo (ograniczniki). 

Radny Z. Drohomirecki - Ukazały się informacje na forach społecznościowych  o  braku 
pieniędzy, i katastrofalnej sytuacji finansowej Gminy Kobylanka,  te informacje również powtarzane 

są na różnych spotkaniach ,  ze stowarzyszeniami. Stąd moje pytania :       

1) Jaki  jest  stan  rachunku bieżącego  Gminy na dzień dzisiejszy ?  

2)  Jak duże  są lokaty na kontach bankowych ? 

3) Jaki  jest wynik operacyjny na dzień dzisiejszy ?  

Oraz interpelacje z poprzedniej sesji,  ponieważ  nie jestem usatysfakcjonowany z odpowiedzi 

udzielonej mi przez p. Wójt  

4) W sprawie  Zjazdu do Remizy w Niedźwiedziu, proszę tę inwestycję  włączyć  do  Budżetu       

i WPF na 2019 r. Wartość kosztorysowa inwestycji to 75 129,22 zł 

Odp. : W tym projekcie budżetu tego nie ma. 

5) W sprawie  Wykonanie chodnika z kostki polbrukowej i włączenie do istniejącej już ścieżki 

spacerowej jako jej dokończenie i uzupełnienie koszt około 20 000 zł proszę o włączenie do 

budżetu  i  WPF na 2019 r.  

6)  W sprawie  Zbiornika przeciwpożarowego  w Niedźwiedziu. 

Odp. : Jest zaplanowana. 



7)  W sprawie drogi przez las z Niedźwiedzia do Zdunowa. 

Odp. : Zorientuje się i odpowiem. 

Ad. 18 

Wolne wnioski i informacje. 

Wójt – dotyczy żywności dla potrzebujących. Wydaje mi się, że zostało to wykonane najlepiej jak to 

było można to zrobić.  Był zorganizowany transport z którego skorzystała grupa mieszkańców. 

Radna Cz. Grabowska  poinformowała, że mieszkańcy z Cisewa i Wielichówka byli pozostawieni       

w Reptowie i sami we własnym zakresie musieli się udać do Cisewa i Wielichówka. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w styczniu najprawdopodobniej mogą być dwie sesje. 

Radna A. Ordon – w styczniu jeszcze odbywają się wybory sołtysów. Proszę wziąć pod uwagę. 

Wójt – moja propozycja  aby była tylko sesja budżetowa a dla innych uchwał w innym terminie. 

Radna I. Rybarczyk proponuje aby przewodniczący komisji spotkali się i ustalili wspólny termin 

komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy – poprosił o informacje dotyczącą mszy dla mieszkańców. 

Wójt poinformowała, że wstępny termin mszy 13.01 i że wcześniej było to finansowane z Gminy. 

Radna Cz. Grabowska zaproponowała, może dorzucimy się jako radni. 

Wójt poinformowała, że to jest msza wójta a nie mieszkańców. 

Radna I. Rybarczyk –  

1. Aby Komisja skarg, wniosków i petycji zajęła się rozpatrzeniem zaległej skargi młodzieży na 

działania wójta gminy Kobylanka. Ta skarga została złożona do Rady Gminy ponad rok temu, była 

rozpatrywana bardzo nieudolnie i niekompetentnie  przez poprzednią Komisję Rewizyjną, a  jej 

wyjaśnienie było ponad wszelką wątpliwość sztucznie i niepotrzebnie przedłużane. Teraz mamy 

powołaną specjalną komisję i mam nadzieję, że ta komisja będzie umiała i przede wszystkim chciała, 

szybko i obiektywnie uporać się z tą prostą sprawą. Jest to ewenement, chyba na skalę województwa, 

że rozpatrywanie prostej skargi zajmuje Radzie Gminy ponad rok i to bez żadnego finału.  

2. Aby Komisja rewizyjna zajęła się sprawą inwestycji budowy budynku z mieszkaniami socjalnymi  

w Reptowie pod katem oszczędności i gospodarności. Byłam zobaczyć tę budowę i zachęcam do tego 

wszystkich radnych, którzy tego jeszcze widzieli. To jest malutki baraczek, który nasz budżet kosztuje 

600 tys. zł. Wychodzi na to, że 1 m2  lokalu socjalnego kosztuje nas około 10 tys. (a mieszkanie 

socjalne jest to lokal przeznaczony dla osób bezdomnych lub niemogących utrzymać mieszkania 

samodzielnie z powodu ubóstwa). Wnioskuję, aby komisja sprawdziła zasadność tej inwestycji  pod 

względem kosztów i miejsca, na którym ta inwestycja jest realizowana, a które zdaje się ma 

niebagatelny wpływ na wysokość nakładów. 

3. Był kiedyś w naszej radzie dobry zwyczaj zapraszania na sesje radnego powiatowego i udzielana 

mu głosu zaraz po sprawozdaniu wójta i przewodniczącego rady. Mamy  

w powiecie naszego przedstawiciela Pana Mariusza Nosala, i myślę, że byłoby dobrze, aby w miarę 

możliwości był na sesjach naszej rady, informował nas o bieżących sprawach powiatu, a my będziemy 

mieli możliwość bezpośredniego zgłaszania  mu naszych problemów, które leżą w gestii powiatu. 

Sołtys sołectwa Kobylanka p. D. Bagińska – do projektu budżetu były składane  wnioski z sołectwa. 

Na ten moment trudno powiedzieć czy zostały ujęte w projekcie budżetu? 

Przewodniczący Rady Gminy Z. Drohomirecki złożył życzenia świąteczne. 

Wójt  złożyła życzenia świąteczne. 

 

Ad. 19 

Zamknięcie obrad.      

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz.  13.40  .zamknął obrady 

III sesji Rady Gminy Kobylanka.  

 

 

Protokołowała:  

Joanna Baszak      

 

 


